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Întrunit în şedinţă publică în ziua de 21 februarie 2023, Consiliul Naţional al 
Audiovizualului a analizat raportul întocmit de Direcţia Monitorizare, în baza sesizărilor  
înregistrate sub nr. 5/02.01.2023; 8/02.01.2023, cu privire la edițiile din 18 octombrie și 
29 decembrie 2022 ale emisiunii ”Culisele statului paralel” difuzate de postul 
REALITATEA PLUS. 

Postul de televiziune REALITATEA PLUS aparţine S.C. GEOPOL 
INTERNATIONAL S.R.L. (licenţa audiovizuală nr. S-TV 303.4/17.01.2013 eliberată la 
13.12.2022 şi decizia de autorizare nr. 1927.2-1/31.05.2022 eliberată la 13.12.2022). 

În urma dezbaterilor ce au avut loc după analizarea raportului de monitorizare şi 
vizionarea unor secvențe din înregistrările emisiunii, membrii Consiliului au constatat că 
radiodifuzorul S.C. GEOPOL INTERNATIONAL S.R.L. a încălcat prevederile art. 40 
alin. (1) și (4)  și pe cele ale art. 64 alin. (1) lit. a) și b) din Decizia nr. 220/2011 privind 
Codul de reglementare a conținutului audiovizual, cu modificările și completările 
ulterioare (Codul audiovizualului).                                                                                                                                                                                                       

Potrivit dispozițiilor invocate: 
Art. 40 (1) În virtutea dreptului la propria imagine, în cazul în care în programele 

audiovizuale se aduc acuzaţii unei persoane privind fapte sau comportamente ilegale 
ori imorale, acestea trebuie susţinute cu dovezi, iar persoanele acuzate trebuie 
contactate şi invitate să intervină pentru a-şi exprima punctul de vedere. În situaţia în 
care persoana vizată refuză să prezinte un punct de vedere sau nu a putut fi contactată 
prin încercări repetate, trebuie precizat acest fapt. 

        (4) Moderatorii programelor au obligaţia să solicite ferm interlocutorilor să 
probeze afirmaţiile acuzatoare, pentru a permite publicului să evalueze cât de justificate 
sunt acestea. 

Art. 64 - (1) În virtutea dreptului fundamental al publicului la informare, furnizorii de 
servicii media audiovizuale trebuie să respecte următoarele principii: 

    a) asigurarea unei distincţii clare între fapte şi opinii; 
   b) informarea cu privire la un subiect, fapt sau eveniment să fie corectă, verificată 

şi prezentată în mod imparţial şi cu bună-credinţă. 
     

  În fapt, postul de televiziune Realitatea Plus a difuzat în data de 18.10.2022, în 
intervalul orar 17:59 – 19:50, emisiunea de dezbatere Culisele statului paralel, 



 2 

moderată de Anca Alexandrescu, în cadrul căreia a fost dezbătut și subiectul privind 
efectele adverse ale vaccinurilor împotriva Covid-19 și posibile modalități de prevenire a 
unor astfel de efecte. În emisiune au participat, în calitate de invitați: Dan Bucura – 
jurnalist de investigații, Mihai Belu – jurnalist de investigații, Dan Ionescu – jurnalist de 
investigații, Anca Nicolescu – medic (legătură telefonică directă), Hartmann – profiler 
(transmisiune video directă). 

Potrivit raportului de monitorizare, pe ecran au fost afișate titluri precum: (…) BREAKING 
NEWS TEORIILE VACCINĂRII REVIN: CE SPUN MEDICII DESPRE EFECTELE ADVERSE; 
(…) IMEDIAT: REVIN CONTROVERSELE DESPRE VACCINARE, CE SPUN MEDICII 
DESPRE EFECTELE ADVERSE; IMEDIAT: CODRUȚA KOVESI, DESCINDERI ÎN 
SCANDALUL ACHIZIȚIILOR DE VACCINURI, ANCHETĂ URIAȘĂ; IMEDIAT: ROMÂNIA, 
CAMPIOANĂ LA OCOLIT REȚETA SUCCESULUI, INVESTIȚII UCISE DIN FAȘĂ; (…) 
BREAKING NEWS KOVESI A DESCINS LA MINISTERELE JUSTIȚIEI ȘI FINANȚELOR; 
BREAKING NEWS KOVESI: MINIȘTRII DE FINANȚE SĂ NU DOARMĂ LINIȘTIȚI; BREAKING 
NEWS ȘEFA PARCHETULUI EUROPEAN, VIZITE ÎN INSTITUȚIILE-CHEIE; BREAKING 
NEWS VIZITĂ-FULGER ÎN PLIN SCANDAL AL ACHIZIȚIEI DE VACCINURI; BREAKING 
NEWS REVIN CONTROVERSELE DESPRE VACCINARE. CE SPUN MEDICII; BREAKING 
NEWS NOI DECESE ÎN RÂNDUL VACCINAȚILOR, SPECIALIȘTII INTERVIN; BREAKING 
NEWS TEORIILE VACCINĂRII REVIN: CE SPUN MEDICII DESPRE EFECTE; (…). 

Conform raportului de monitorizare din care redăm, spre exemplificarea conținutului și 
modului de difuzare, fragmente din emisiune:   

”(…) S1 – rep. 02:00 – 08:15, sel. 18-18 
Anca Alexandrescu: Astăzi am ales să dezbat două subiecte pe care văd că nimeni nu 

le abordează, cu curaj. În primul rând, despre efectele adverse ale vaccinului anti-Covid. 
Am spus săptămânile trecute și mi-am asumat public faptul că recunosc că am greșit că 
mi-am făcut acest vaccin. Trăiesc cu această teamă, să știți, mai ales după ce am văzut 
că tot mai mulți medici atrag atenția asupra morților suspecte a unor tineri între 18 și 40 
de ani, care au plecat de lângă noi din cauza unui infarct miocardic. Sunt tot mai mulți… 
Da, vreau să deschid acest subiect, vreau să îl discutăm cu curaj, vreau să încercăm să 
atragem atenția celor de la Ministerul Sănătății să îi asculte pe medicii care, în fiecare zi, 
constată că există tot mai multe efecte adverse. Să vedem cum pot fi prevenite alte 
nenorociri, cum putem să facem să luăm rapid niște măsuri în așa fel încât alte tragedii 
să nu se mai repete. Al doilea subiect pe care am ales să îl fac astăzi și pe care nu îl văd 
dezbătut în altă parte, probabil că am fost determinată de calitatea de mamă să îl abordez, nu 
mi-am vaccinat copiii, așa cum v-am spus, și mă felicit că nu am făcut asta, dar nu știu 
dacă am să pot să fac ceva pentru copiii mei să nu se confrunte cu teroarea războiului. Dacă 
vor avea aceeași șansă pe care am avut-o noi, să nu trăim această teroare. (…) 

Referitor la aspectele care au fost semnalate în sesizări, redăm următoarele fragmente din 
emisiune: 

 

S2 – rep. 39:45 – 40:25, sel. 18-18 
Anca Alexandrescu: Luăm din nou pauză și mă întorc cu voi doi și atunci vom discuta 

și despre acel lucru care pe mine mă sperie foarte tare și vă spun sincer că trăiesc cu 
această teamă. Pentru că și eu sunt vaccinată, am spus clar acest lucru, repet că regret 
că am făcut acest gest, apar tot mai multe informații de la medici despre aceste efecte 
adverse care, din păcate, par să ia de lângă noi vieți foarte tinere. Ne întoarcem după 
pauza de publicitate și discutăm. 

 

S3 – rep. 52:10, sel. 18-18 – rep.  16:40, sel. 18-19 
La revenirea din pauza publicitară, prin legătură telefonică directă, a intervenit medicul 

Anca Nicolescu, care a făcut următoarele afirmații referitoare la vaccinul anti-Covid 19: 
Anca Alexandrescu: Mi-a atras atenția declarația unui medic de la Spitalul Universitar… 

Doamna doctor Oana Mihaela Secară. A spus următorul lucru, zice așa domnia sa: "este 
extrem de important să știm la un infarct miocardic dacă obstruarea s-a produs la mai multe 
nivele, dacă mai multe vase sunt obstruate în teritoriul miocardic, vase care ar fi putut fi într-un 
fel să suplinească teritoriul infarctat până la rezolvarea situației. Dacă în organism circulă mai 
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multe fragmente de trombe, acestea pot ajunge să obtureze mai multe ramificații a arterelor 
coronare. Pentru că atunci când infarctul este masiv, nu mai ai cum să salvezi pacientul, de 
aceea trebuie făcută necropsia pentru că un anatomo-patolog observă că sunt foarte multe 
obstrucții în rețeaua vasculară a miocardului. Acest tip de infarct nu este normal la o persoană 
tânără și fără factor de risc care sunt vârsta, arteroscleroza. Nu se pune problema că a fost un 
accident și este o cauză care lezează toate vasele și, iată, acolo avem un proces de formare a 
trombilor.  Organismul va compensa cât va compensa, dar mai devreme sau mai târziu se 
ajunge ca aceste fragmente să obtureze vasele unui teritoriu important. Practic, aceste 
persoane sunt bombe cu ceas", a declarat doamna Doctor Mihaela Secară, director medical al 
Spitalului Municipal Onești. De unde a pornit această declarație? A pornit de la faptul că 
mai mulți din presă și noi suntem foarte interesați de faptul că au apărut tot mai multe 
decese subite la persoane între 18 și 40 de ani. Infarct miocardic. Unii au încercat să 
spună: domne, surmenați, droguri, obosiți, alcool… Domne, dar chiar toți? Adică sunt 
totuși niște întrebări pe care trebuie să ni le punem și niște declarații tot mai multe, ale 
medicilor, care atrag atenția, nu numai din România, și din alte țări am văzut, care atrag 
atenția asupra acestor riscuri. Și cred că Ministerul Sănătății ar trebui să se uite cu atenție la 
aceste lucruri pentru că doctorii spun că pot fi prevenite dacă există un program național de 
control, de supraveghere, să te trimită să faci niște investigații. Eu vă spun sincer că și 
medicii care mă văd pe mine, care îi văd pe copii, mi-au recomandat, cel puțin eu, făcând 
vaccin, să fac și o ecografie la inimă tocmai pentru că au existat foarte multe suspiciuni 
că în urma vaccinului au apărut astfel de accidente. În legătură directă cu noi este doamna 
doctor Anca Nicolescu. Bună seara, doamna doctor. 

Anca Nicolescu: Bună seara. Și mulțumesc de invitație. 
Anca Alexandrescu: Și eu vă mulțumesc. Doamna doctor, în primul rând trebuie să 

spun că dumneavoastră ați fost printre primii care mi-ați spus că am greșit că m-am 
vaccinat.  

Anca Nicolescu: Exact acum un an. 
Anca Alexandrescu: Exact acum un an. Între timp relația noastră a evoluat. Eu știu exact 

ce ați făcut dumneavoastră. Am vorbit și de anticorpii monoclonari cu dumneavoastră, am vorbit 
în mai multe rânduri. Între timp ați devenit și medicul meu care m-a îndrumat să îmi găsesc 
problemele care mă supărau în ultima perioadă și le-am dat de cap. (rep. 03:20, S3) Iată că tot 
ceea ce spuneați dumneavoastră acum un an încep să spună tot mai mulți medici. 
Doamna doctor, care sunt riscurile în acest moment? Vreau să vorbim cu sinceritate și 
direct și vreau să îi îndrumăm pe oameni să meargă la medicii lor, să se controleze ca să 
prevină orice risc. Nu vreau să facem altceva, nu vreau să panicăm pe nimeni, nu vreau 
să creăm isterie, vreau doar să încerc să contribui poate la evitarea unor alte tragedii pe 
viitor, în plus, să încercăm să sensibilizăm Ministerul Sănătății să se uite la ceea ce spun 
medicii, la ce au constatat în ultimele luni, la aceste morți subite la persoane de vârstă 
tânără, și poate se gândesc să facă un program național. 

Anca Nicolescu: Așa ar trebui. Dar dacă îl facem, trebuie să și recunoaștem că ne-am 
înșelat cumplit în urmă cu un an jumătate… adică sunt aproape doi ani.  

Anca Alexandrescu: Doamna doctor, eu am făcut… Știți ce, cred că sunt singura care 
a prezentat de la Bruxelles declarația directorului de la Pfizer care a recunoscut râzând, 
în fața europarlamentarilor, faptul că nu au testat vaccinul vizavi de oprirea transmiterii 
bolii de la om la om.   

Anca Nicolescu: Sigur că da. Așa cum v-am spus și acum un an, un vaccin, ca să poată fi 
numit vaccin, trebuie să îndeplinească două lucruri: să te împiedice să faci boala, ceea ce nu s-
a întâmplat pentru că au fost mulți vaccinați care au făcut și forme grave. Și doi, să te împiedice 
să transmiți boala. Nici acest lucru nu a fost respectat. Deci nu suntem în fața unui vaccin, ci 
a unui produs numit vaccin de Pfizer și care a fost… 

Anca Alexandrescu: Și de toate celelalte companii pentru că au dezvoltat și 
AstraZeneca și Johnson & Johnson… 

Anca Nicolescu: Sigur. Și care a fost vândut și care a fost transformat într-o afacere 
financiară. Punct. Eu îmi aduc aminte cât oprobriu a fost asupra mea în urmă cu un an și 
nu m-a interesat, dar m-a durut pentru că era vorba de doctori, de oameni de aceeași 
profesiune cu mine, care nu puneau mâna pe carte și înghițeau exact ce li se spunea de 
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niște oameni politici care nu aveau nicio legătură cu medicina. Acum repet ce am mai 
spus odată: în momentul în care vaccinul Pfizer a fost aprobat în procedură de urgență de către 
FBI din Statele Unite, am urmărit 9 ore în direct ședința lor… S-au pus probleme de etică, s-au 
pus probleme de inconsistență, de faptul că nu sunt studii clinice… (rep. 06:30, S3) El nu a 
fost aprobat ca un vaccin de sine stătător, ci ca un vaccin experimental. Și așa cum știm, 
anul 2023 trebuie să fie ultimul an în care să se tragă concluzii. Însă, a mai fost un lucru 
vital. A fost publicată o listă de posibile efecte secundare la distanță. Și această listă a 
fost publicată în urmă cu doi ani. Pe primul loc erau bolile de tip neurologic, deci 
paralizii, scleroză multiplă, encefalite, meningo-encefalite, accidente vasculare cerebrale. 
Pe locul doi erau bolile de inimă și se spuneau miocardite, infarct. După aceea cancere și 
după aceea moarte subită. Nu sunt inventate de mine, sunt scrise frumos, pe site-ul FBI-
ului, o să vă trimit eventual și un ecran pentru că acolo sunt. Orice medic normal și care 
știe carte se întreba: domnilor, dacă această listă este publicată, înseamnă că aceste 
efecte sunt posibile. Haideți să vedem în ce număr, la ce categorii de vârstă, pe de o 
parte. Pe de altă parte, noi, în medicină, știm un lucru clar. Orice accident neprevăzut 
care se întâmplă în primul an după administrarea unui vaccin la o persoană perfect 
sănătoasă până în acel moment este automat pus pe seama vaccinului. Asta este o lege 
în medicină. Bun, și acum vă spun: în afară de morțile subite apărute la pacienți tineri, 
pacienți în plină stare de sănătate, oameni care au făcut sport, oameni care nu s-au 
drogat, nu au avut boli cronice și care au murit brusc, reprezintă nu o coincidență, că nu 
mai poți să vorbești de coincidență… coincidența este dacă e unu, doi, cinci… dar au 
fost zeci și probabil că sute pentru că nu de fiecare dată s-au spus. S-au spus când a 
fost vorba de oameni cu renume sau cu un nume. Bun, eu, în practică, și nu numai eu, 
prietenii mei, și doctori, primim o avalanșă de cancere care au apărut în ultimul an la 
persoane care nu au avut niciodată niciun fel de boală, care au fost la doctori, și cancere 
cu o evoluție extrem de agresivă, extrem, extrem de rea. Miocardite, boli de inimă, AVC-
uri… acestea nu vin așa… sigur, au fost și sunt dintotdeauna, dar recrudescența lor nu 
poate fi pusă pe seama naturii sau a războiului. Asta vine dintr-o acțiune clară, în care un 
organism a primit ceva ce nu trebuia să primească și în interiorul lui s-au întâmplat 
foarte multe lucruri. Vorbeați de minister. Eu vă spun cu mâna pe inimă. Sunt absolut 
convinsă că domnul profesor Rafila știe toate aceste lucruri, el este un om de meserie, e și 
microbiolog, e un om care înțelege fenomenele subtile din organism și este un om care știe. 
(rep. 10:30, S3) Dar haideți să ne aducem aminte teroarea la care am fost supuși, nu 
numai poporul nostru, Europa, America, Canada etc., cu certificatul, cu vaccinul, pleiada 
de doctori care au apărut și au început să spună: "vaccinul este eficace și este sigur". 
Măi fraților, haideți să nu o luăm razna. Și au fost doctori de renume, nu orice fel de 
medici, dar fără să aibă niciun argument științific. În fața pacientului tău, ca să ai curajul, 
tu ca medic, să îi introduci în organism o substanță care știi că ar putea să îi facă rău 
este iresponsabilitate, este nebunie.  

(…) 
Anca Alexandrescu: Mai există independente? 
Dan Ionescu: Ar putea să existe. Să vadă dacă într-adevăr aceste morți subite sunt 

cauzate de vaccin și principala obligație a celor care au făcut aceste vaccinuri ar trebui 
să facă antidotul la acest vaccin. Ar trebui să se apuce și să caute antidotul. 

Anca Alexandrescu: Dane, știi care este întrebarea mea fundamentală? Oricât de 
independente ar fi aceste organizații crezi că, chiar dacă ar fi așa, ar avea curajul să 
spună lucrurile astea? Pentru că s-au făcut mii de miliarde din această afacere cu 
vaccinurile. Și continuă să se facă, pentru că pe mine mă scandalizează, că am văzut 
declarația ministrului Sănătății… Pe lângă faptul că trebuie să distrugem acele vaccinuri, că 
nu au rezolvat problema cu contractul, că noi în continuare așteptăm nu știu câte milioane de 
doze pentru varianta Omicron… Oameni buni, înțelegeți? În ceața asta ne aflăm. 

Dan Ionescu: (Neinteligibil) nu ar trebui să facă neapărat împotriva firmelor care au făcut 
vaccinul, dar ar trebui să o facă pentru toată populația globului care s-a vaccinat. Adică să 
încerce să facă tipologii, să încerce să caute… 

Anca Alexandrescu: Probabil că vom fi noi oale și ulcele când se va afla adevărul. 
Dan Ionescu: Pe ce grupă sanguină se moare mai des? 
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Anca Alexandrescu: Vom fi oale și ulcele când se va afla adevărul. Nu vom ști noi lucrul 
ăsta. Am prelungit mai mult subiectul ăsta și am trecut de ora la care îmi propusesem să 
discutăm un alt subiect, dar acum îl abordăm pentru că mi se pare la fel de grav. (rep. 24:05, 
S3) Și anume faptul că, am spus că măcar am avut mintea limpede și nu mi-am vaccinat 
copiii, dar nu știu dacă o să putem să îi protejăm pe copiii noștri de un război. Și nu mă 
refer la războiul din Ucraina, nu știu dacă vor avea șansa pe care am avut-o noi, să nu trăim 
această oroare. 

(…..)”. 
Cu privire la ediția emisiunii Culisele statului paralel difuzată în data de 29.12.2022, în 

intervalul orar 20:51 – 23:53, în raportul de monitorizare au fost reținute următoarele: 
”(…) 
Invitați: 
 Diana Iovanovici Șoșoacă – senator; 
 Dorin Iacob – invitat permanent; 
 Dian Popescu – specialist în energie; 
 Luis Lazarus – jurnalist; 
 Florin Constantin Durgheu – avocat; 
 Alexandru Amititeloaie – profesor (transmisiune video directă); 
 Adrian Volintiru – fost director Romgaz (transmisiune video directă). 
Titluri afișate pe ecran: EDIȚIE EXPLOZIVĂ "CULISELE STATULUI PARALEL"; 

BREAKING NEWS DOCUMENT EXCLUSIV CARE ARATĂ ÎNCRENGĂTURILE DIN 
ENERGIE; BREAKING NEWS CUM PUTEA ROMÂNIA SĂ FIE DEJA INDEPENDENTĂ 
ENERGETIC; (…); IMEDIAT SCENARIUL RESTRICȚIILOR COVID, PE MASA 
AUTORITĂȚILOR: CE NI SE PREGĂTEȘTE, LIDERII UE SUNT ÎN ALERTĂ; IMEDIAT CIRC 
PE BANII ROMÂNILOR ÎN 2022: CUM A AJUNS SIMION ÎN FRUNTEA CLASAMANETULUI, 
MOMENTELE PENIBILE; (…) BREAKING NEWS REVIN MĂSURILE ÎMPOTRIVA COVID-19, 
MEDICII SUNT ÎN ALERTĂ; BREAKING NEWS PASAGERII DIN CHINA, TESTAȚI 
OBLIGATORIU ÎN ITALIA ȘI SUA; BREAKING NEWS ROMÂNIA PRELUNGEȘTE 
VALABILITATEA CERTIFICATELOR COVID;  BREAKING NEWS MILIOANE DE NOI 
CAZURI COVID ÎNREGISTRATE ÎN CHINA ÎN DECEMBRIE; BREAKING NEWS ȘEFII UE, 
ȘEDINȚĂ URGENTĂ DE TEAMA NOULUI VAL DE INFECTĂRI; BREAKING NEWS ȚĂRILE 
ÎN CARE SE REINTRODUC RESTRICȚII ANTI-COVID; BREAKING NEWS CE SE 
PREGĂTEȘTE, NOUL VIRUS LETAL DE CARE SE VORBEȘTE; BREAKING NEWS CEL 
MAI NEGRU SCENARIU ESTE PE CALE SĂ SE REPETE; BREAKING NEWS CEL MAI 
NEGRU COȘMAR PENTRU ROMÂNI, CÂND VOR FI IAR RESTRICȚII.  

 

La începutul emisiunii, moderatoarea Anca Alexandrescu a făcut următoarea introducere: 
S5 – rep. 50:45, sel. 29-20 – rep. 07:00, sel. 29-21 
Anca Alexandrescu: Bună seara, doamnelor și domnilor. Bine v-am regăsit la Culisele 

statului paralel. Nici nu am intrat bine în direct și invitații mei deja au început să vorbească. Dar 
la început o să vorbesc eu pentru că am câteva lucruri de spus în seara asta. O să încep însă 
cu mesajul mai dur, ăla mai lacrimogen îl las la finalul editorialului meu de astăzi. (…) (rep. 
10:00, S5) În această seară o să discutăm și despre Covid. Că am văzut, așa cum am 
vorbit și aseară, că băieții ăștia ne mai pregătesc ceva. După ce au prelungit 
certificatul… Înțeleg că la Bruxelles a fost o întâlnire în mare secret, nimeni nu știe ce s-a 
discutat acolo. Domne, sunt îngrijorați că vine iarăși Covid-ul peste noi. Ați văzut că în 
Italia și în Statele Unite deja au luat măsuri de testare a cetățenilor chinezi. Ați văzut, 
China a anunțat că deschid țara din 8 ianuarie. Ce ne așteaptă, ce se întâmplă, cum 
putem să facem de data aceasta să ne apărăm drepturile. O să discutăm, tot în această 
seară. Bombă după bombă o să fie emisiunea asta. Acum, partea mai sentimentală, ca să zic 
așa, pentru că este ultima emisiune din acest an… Nu, nu vă faceți iluzii, băieți, că nu scăpați 
de mine. Și dacă fac emisiune de la 8 dimineața, tot despre voi vorbesc, să știți. La orice oră și 
oricât. Pot să vorbesc toată ziua. Și pe telefon. Și în direct. Și înregistrat. În toate formele. Nu 
vă faceți iluzii. Vreau însă să le spun telespectatorilor mei, atât celor care mă iubesc, cât și 
celor cărora le sunt indiferentă, dar și celor care mă detestă, că le mulțumesc că s-au uitat 
măcar o dată la această emisiune, în acest an. (….) Și pentru asta o să am nevoie de sprijinul 
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vostru. Și sper ca anul următor să fiți și mai mulți. Vă mulțumesc foarte mult. Și acum să 
înceapă tăvăleala.  

 

Începând cu ora 23:30, a fost abordat subiectul referitor la Covid. După difuzarea unui 
material audio-video în cadrul căruia au fost prezentate restricțiile anti-Covid care au fost 
introduse în state precum Italia și SUA, în platoul emisiunii au fost purtate următoarele discuții: 

 

S6 – rep. 31:40 – 34:50, sel. 29-23 
Florin Constantin Durgheu: Am spus-o și acum doi ani, imediat după ce s-a declanșat 

plandemia, la Realitatea în studio și la alte posturi de televiziune am spus-o, faptul că, din 
punctul meu de vedere, și este o opinie, este o plandemie și că, din păcate, asistăm doar la un 
prim pas și că adevăratul test va fi peste trei-cinci ani, când va apărea un nou carcalac, un nou 
virus mult mai puternic, mult mai bine pregătit. De ce este nevoie de un test? Pentru ca cei care 
conduc lumea să vadă cum cetățenii lumii renunță din cauza fricii la drepturile și libertățile 
fundamentale. Și, din păcate, s-a dovedit că cea mai mare parte a populației lumii s-a 
comportat ca o turmă de oi și au renunțat mult prea ușor la drepturile și libertățile fundamentale. 
(rep. 00:50, S6) Ni s-a povestit că vaccinul este sigur și, ce să vezi, acum vedem că nu 
este sigur deloc. Ba dimpotrivă, apar foarte multe reacții adverse. Toată lumea spune că 
nu sunt dovezi, în sensul că există reacții adverse și că există dovezi că, ca urmare a 
unor vaccinuri făcute, a intervenit o boală sau deces. Ce să vezi? Avem și soluții 
judecătorești prin care s-a constatat acest lucru. Și aceste sentințe judecătorești, în 
Europa, nu au fost date după ureche, ci în urma efectuării unor expertize care au stabilit 
foarte clar raportul de cauzalitate. Ni s-a spus că, vaccinându-ne, nu se mai transmite 
boala și uite așa punem capăt plandemiei. S-a dovedit faptul că oamenii vaccinați, triplu 
înțepați, au făcut de două, de trei, de patru ori boala. Ba unii dintre ei, din nefericire, au și 
decedat. Ceea ce vreau eu să spun este următorul lucru: respect decizia fiecăruia de a se 
vaccina sau nu, nu trebuie luat niciunul în derâdere, cu o singură mențiune. Trebuie aplicată 
aceeași unitate de măsură. Și dacă, da, spun: sa te vaccinezi… la fel de bine ai dreptul și să nu 
te vaccinezi, cu condiția să nu fi sancționat în niciun fel, să nu ți se restrângă dreptul la muncă, 
dreptul de a intra într-un magazin, dreptul la viață. Pur și simplu. Și atunci, dacă nu am mai fi 
împărțiți în două categorii, vaccinați și nevaccinați, și dacă nu am fi asmuțiți unii împotriva 
celorlalți, cred că ar fi mult mai bine. Mai departe, dacă apare noul carcalac, și se pare că va 
apărea… Și domnul Adrian Năstase nici nu putem spune că a avut gura poleită sau că va avea 
gura poleită… Sper din suflet să nu se întâmple lucrul acesta. Dar dacă ne uităm la ce se 
întâmplă la (neinteligibil) și ce spun mai marii lumii, eu cred că acolo se va ajunge. De ce? Se 
vor restrânge foarte mult drepturile și libertățile fundamentale, cetățeanul va fi adus exact la 
nivelul de oaie care face ce face capul turmei. 

Anca Alexandrescu: Eh, eu nu cred că se va întâmpla așa. Te rog, Luis… 
 

S7 – rep. 41:20 – 51:30, sel. 29-23 
Anca Alexandrescu: Ne-am reîntors în platou, la Culisele statului paralel. Luis, te rog… 
Luis Lazarus: Da, voiam să spun în continuare că nu există ca în acest moment, pe 

planeta Pământ, toți specialiștii, toți laureații ai premiului Nobel, toți oamenii care și-au dedicat 
viața cercetărilor virușilor și virozelor și tuturor microbilor imaginabili de pe planetă să nu aibă 
un antidot precis al unui virus. Și mă refer aici la felul în care el se propagă. Pentru că antidotul 
în sine nu este de fapt vaccinul, ci este aspirina, paracetamolul… Păi ați mai văzut acum dacă 
cineva, după testarea respectivă, nu are rost să mai aduc eu aminte cum am fost eu testat… 
Șapte teste negative și unul pozitiv, și pentru asta m-au internat în spital și m-au ținut acolo 
prizonier trei zile și după aia am plecat pe semnătură. 

Diana Iovanovici Șoșoacă: Hai că te-am salvat, fără să știi. 
Luis Lazarus: Da… Și am și astăzi de la DSP mesajele în care la ora 9 sunt găsit pozitiv și 

la ora 11 sunt găsit negativ. Putem să le arătăm, că le-am păstrat. Mi le-au trimis după aceea. 
Deci nu am nicio încredere în teste, unu. (rep. 01:25, S7) Doi, nu am nicio încredere în ideea 
de a diferenția Covid-ul în sine, care poate să fie un virus mai agresiv, generat într-un 
laborator, poate ca armă militară sau ceva de genul ăsta, și scăpat, cu sau fără voia lor, 
și care a fost plantat în Europa și în America… Iar președinți ai țărilor africane care testau 
mango și oi și nu mai știu ce și legume, fructe… ulterior, au murit. Deci chestiuni de genul ăsta 
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nu poți să le repeți pentru că înseamnă că poporul, știu eu, targhetul din populație de la nivel 
planetar, european, american, ce vreți voi continental, care mai "pune botul" la așa ceva,  
înseamnă că își merită soarta, fraților. Adică noi aici, în România, noi aici, în România, nu avem 
nicio problemă cu Covid-ul în acest moment, dar toată ziua vorbim despre o explozie a 
virozelor. Ah, acum putem să facem diferențierea. Acum nu mai avem decât viroze, nu mai 
avem Covid în țara asta. Dar ăia în China, care, iertați-mă, dar sunt miliarde, deci ăia se 
presupune că sunt mai deștepți decât noi pentru că dețin economia planetară în mâini. Toate 
brand-urile importante de pe planetă produc în China. (rep. 02:55, S7) Toată economia 
mondială, dacă China închide benzile astăzi, suntem în plop și plopul în aer. Deci ei nu 
reușesc să găsească antidotul? Asta este o chestie politică în China acolo. Ăla Xi 
Jinping vrea să țină populația sub control, să nu se trezească cu o revoluție, că era gata, 
gata să se întâmple. Și a inventat prostia asta, Covid 0. Covid 0, orice faci acolo, Covid 0. 

Diana Iovanovici Șoșoacă: Păi 0 e! 
Anca Alexandrescu: Dar totuși nu vi se pare ciudat, după ce au introdus restricțiile alea, 

oamenii ăia au făcut în fabrică acolo, la Apple, au făcut protest, au ieșit oamenii pe stradă, au 
protestat, și acum, brusc, dintr-o dată, deschid țara. 

Luis Lazarus: Da… 
Anca Alexandrescu: Adică nu e o contradicție?  
Luis Lazarus: Deschid țara dar vorbesc de nu știu câte cazuri de, de sute de milioane de 

cazuri. 
Anca Alexandrescu: Păi și ne arată pachete cu morți și ne îngrozesc… 
Florin Constantin Durgheu: A cedat tocmai din cauza fricii de revoluție. 
Diana Iovanovici Șoșoacă: Nu v-ați săturat de filmele acelea inventate… 
Anca Alexandrescu: Păi așa și cum adică? Ce să înțeleg acum? Că ne îmbolnăvesc 

conștient? Ca să zic așa… 
Luis Lazarus: Voit, da. 
(rep. 03:50, S7) Diana Iovanovici Șoșoacă: Domne, voi plecați de la o premisă eronată. 

Voi discutați de o boală. Nu există boala! Punct. Unde este gripa? 
Florin Constantin Durgheu: Există virusul. 
Diana Iovanovici Șoșoacă: Viruși sunt cinci milioane de viruși, zece milioane de 

viruși… 
Florin Constantin Durgheu: Așa este. 
Diana Iovanovici Șoșoacă: Terminați-vă să vă mai duceți după fentă. Era un cântec 

acum câțiva ani: Ce bine îmi pare că ai luat țeapă. Da, cam așa ceva. Eu nu mă bucur, dar 
îmi aduc aminte când Luc Montagnier, laureat al premiului Nobel, spunea: nu vă 
vaccinați pentru că între 3 și 5 ani veți începe să muriți pe capete. Slavă Domnului că în 
România am fost destui de convingători, care am oprit populația să se vaccineze. Pentru 
că nu poți să pui populația să se vaccineze cu un vaccin experimental. Eu nu v-am spus 
lucrurile astea din capul meu. Sunteți la un clic distanță de orice informație. În 10 
februarie 2021, am fost unicul parlamentar care a ieșit la tribună și v-a prezentat efectele 
adverse ale vaccinului Pfizer, luate de pe site-ul EMA. Nu le-am inventat eu! Era doar un 
clic distanță. Am fost înjurată, am fost insultată, am fost marginalizată, am fost sancționată… 

Anca Alexandrescu: Efectele alea au ajuns acum la 9 pagini. 9 pagini!  
Diana Iovanovici Șoșoacă: Sunt mai mult de 9 pagini, sunt mai mult. Sunt peste 40 de 

pagini de efecte adverse. Pentru ce nimeni nu a făcut testele normale când toți medicii, aceia 
cu coloană vertebrală, reali, medicii adevărați, care au fost sancționați de Colegiul Medicilor, 
(rep. 05:45, S7) de ce Colegiul Medicilor și marii medici cu fundații Balș, Nasta și așa mai 
departe, nu au solicitat să se facă testările normale când vaccinurile au nevoie de o 
perioadă de testare între 5 și 10 ani? Cum vii tu la mine să îmi spui că, în câteva luni de 
zile, pui pe piață un vaccin… Acum apare doamna Ursula Von Der Line, care ridică 
mânuțele așa și spune: păi nu am știut… Vine Pfizer-ul și Moderna și spun în ditai 
Parlamentul European: păi am fost presați și trebuia să îl dăm.  

Luis Lazarus: De politicieni. De politicieni. 
Diana Iovanovici Șoșoacă: Ce ați dat voi? Ați dat moarte? Da, dar unde este 

responsabilitatea? Da, dar cu noi! Noi, cei care am luat atitudine de la început. Și nu am fost 
prostiți de nimeni. Pe mine e greu să mă prostești. Eu sunt fată de medic, am făcut și trei 
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ani de școală sanitară. Și, spre deosebire de alții, am învățat și biologia de-a șaptea și 
anatomia de-a opta. Nu vă trebuia decât atât: cele două manuale și câteva pagini din ele 
ca să înțelegeți că totul este o mare minciună. Și vă mai trebuia să știți ceva. China este 
dictatură, nu voi avea niciodată încredere în China. De ce? China trebuie să preia puterea la 
nivel mondial și a și preluat-o. 

Anca Alexandrescu: Păi a preluat-o deja, doamna Șoșoacă.  
Diana Iovanovici Șoșoacă: Păi despre ce vorbim? Cine a avut, cine a avut… Cui i-a folosit? 
Anca Alexandrescu: Cui i-a folosit? Așa e… Cui i-a folosit inclusiv războiul…pentru că din 

punct de vedere economic… 
Diana Iovanovici Șoșoacă: Stați puțin… Lasă că războiul… A apărut războiul, a dispărut 

carcalacul. Acum dispare războiul, revine carcalacul. 
Anca Alexandrescu: Păi care a dispărut? Astăzi iar au atacat rușii Ucraina. 
Luis Lazarus: Și înainte era terorismul. 
Diana Iovanovici Șoșoacă: Eh, lăsați… Nu era Putin pe moarte, doamnă? Vreau să o văd 

pe doamna Scutea cum mi-l aduce pe domnul Putin să îi dea declarații… Eu vreau să văd și eu 
cum vine… 

Anca Alexandrescu: Dar poate se duce doamna la Moscova. 
Diana Iovanovici Șoșoacă: Domne, ar fi bine, pentru că eu o să îi fac… chiar i-am spus: 

doamna Scutea, vă fac plângere penală pentru toate mizeriile pe care le faceți și pentru faptul 
că nu lăsați procurorii să ancheteze cazurile pe care eu vi le transmit. Și zic: cum 
dumneavoastră îl anchetați pe Putin, până la urmă solicit și eu lui Putin și Parchetului General 
din Rusia să vă ancheteze pe dumneavoastră. Ca să facem pe principiul reciprocitate.  

Anca Alexandrescu: Stați un pic că acum ați dat o informație importantă. Păi ce, aveți 
acces la asemenea… 

Diana Iovanovici Șoșoacă: De ce, nu știți să trimiteți prin poștă? 
Anca Alexandrescu: Păi și să le cereți ce? 
Diana Iovanovici Șoșoacă: Păi dacă doamna Scutea cere anchetarea lui Putin, înseamnă 

că are competență. Per a contrario, înseamnă că și Putin și Parchetul General al lui Putin are 
competență pentru a ancheta în România.  

Anca Alexandrescu: Păi stați, doamnă, că e pe moarte Putin. Iar e pe moarte. 
Diana Iovanovici Șoșoacă: Iar e pe moarte? Aprindeți, vă rog, candele. 
Anca Alexandrescu: Da, săracul. Îl țin în viață ca să termine războiul. 
Luis Lazarus: Dar stați puțin, să vedeți lipsa de logică unde apare. Va să zică, în 

momentul în care apar ăia, reprezentanții Pfizer, Moderna, nu știu ce, în Parlamentul 
European și ei sunt întrebați: dar de ce, de ce cu vaccinul? Am fost presați de factorul 
politic. Factorul politic, când îl întrebai: păi dar nu noi, medicii… 

Anca Alexandrescu: Da… Da, Luis, sunt de acord cu tine, dar… 
Diana Iovanovici Șoșoacă: Care medici? Care acum s-au dat în spate? 
Anca Alexandrescu: O secundă, doamna Șoșoacă.  
Diana Iovanovici Șoșoacă: Doamnă, medicii au obligații. În primul rând, să nu faci rău! 
Anca Alexandrescu: Stați un pic. Doamna Șoșoacă, stați un pic… de acord cu 

dumneavoastră… Dar ascultați-mă puțin.  
Diana Iovanovici Șoșoacă: Trebuie condamnați la crimă cu premeditare.  
Anca Alexandrescu: Mai sunt 30 de secunde emisiune, un minut cred că mai este… Dar 

vreau să știu un lucru. De ce plătim în continuare miliardele alea pe vaccin? 
Diana Iovanovici Șoșoacă: De proști. 
Anca Alexandrescu: Păi cum? Stați un pic, că ăsta nu e un răspuns… de proști… 
Diana Iovanovici Șoșoacă: Ba da! Pentru că suntem un popor care acceptăm tot ceea 

ce fac acești guvernanți. Pentru că presa a fost șpăguită cu sute de milioane de Euro ca 
să tacă. 

Anca Alexandrescu: Doamna Șoșoacă, ieri, în Guvern, s-a prelungit acel certificat 
verde și eu nu pot să nu mă gândesc… 

Luis Lazarus: Păi dar e lipsit de logică.  
Diana Iovanovici Șoșoacă: (Neinteligibil). Și uite, vă mai dau ceva… Hotărâre de Guvern… 
Anca Alexandrescu: S-a terminat emisiunea… 
Luis Lazarus: (Neinteligibil) 
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Diana Iovanovici Șoșoacă: Hotărâre de Guvern 827 din 27 iunie 2022 privind completarea 
strategiei de vaccinare împotriva Covid-19. 

Anca Alexandrescu: S-a terminat emisiunea din această seară. 
Diana Iovanovici Șoșoacă: E abureală. Ciucă nu știe ce a semnat. 
Anca Alexandrescu: Doamna Șoșoacă, s-a terminat… Stați așa, nu vă împachetați că 

termin anul cu dumneavoastră și încep tot cu dumneavoastră. 
Diana Iovanovici Șoșoacă: Auziți, ăștia au început cu mine și cred că încep tot cu mine, în 

stradă, în fața lui Ciucă, să îi anulez eu vaccinarea obligatorie. 
Anca Alexandrescu: Vă mulțumesc foarte mult pentru că ați fost alături de mine în această 

ultimă ediție din anul 2022.” 
      
După analizarea rapoartelor de monitorizare și vizionarea unor secvențe din 

înregistrări, membrii Consiliului au constatat că modul de prezentare a conținutului 
audiovizual referitor la posibilele efecte secundare ale vaccinurilor anti-covid 19, ce au 
făcut obiectul discuțiilor în edițiile din 18 octombrie și 29 decembrie 2022 ale 
emisiunii ”Culisele statului paralel”, nu a fost unul conform dispozițiilor legale ce 
reglementează obligația radiodifuzorului de asigurare a respectării  dreptului la imagine 
al persoanei și a dreptului la informare corectă a publicului.  

Astfel, membrii Consiliului au constatat că din conținutul și modul de prezentare al 
celor două ediții, în care a fost abordat subiectul prezentat sub titluri precum ”NOI 
DECESE ÎN RÂNDUL VACCINAȚILOR, SPECIALIȘTII INTERVIN; BREAKING NEWS 
TEORIILE VACCINĂRII REVIN: CE SPUN MEDICII DESPRE EFECTE” sau ” BREAKING 
NEWS ȘEFII UE, ȘEDINȚĂ URGENTĂ DE TEAMA NOULUI VAL DE INFECTĂRI; 
BREAKING NEWS ȚĂRILE ÎN CARE SE REINTRODUC RESTRICȚII ANTI-COVID; 
BREAKING NEWS CE SE PREGĂTEȘTE, NOUL VIRUS LETAL DE CARE SE 
VORBEȘTE”, nu rezultă că reprezentanții unor categorii profesionale, precum medicii, 
sau autorități administrative, sanitare sau politice care au gestionat pandemia și cărora 
le era imputată ”uciderea” cu intenție a unor persoane ca urmare a vaccinării anti-covid 
a acestora, respectiv ”noile decese” anunțate pe ecran, au fost contactate și invitate să-
și expună vreun punct de vedere referitor la acuzațiile formulate.   

Spre exemplu, în ediția din 18 octombrie 2022, atât invitata emisiunii cât și 
moderatoarea acesteia acreditează și susțin în mod repetat ieea că vaccinarea anti-
covid a fost o greșeală, că persoanele care s-au vaccinat au fost induse în eroare în 
mod voit de către medici, vaccinarea fiind o afacere la nivel mondial, și că vaccinarea 
este cauza multor morți subite, inexplicabile, a unor persoane tinere perfect sănătoase 
și a oricăror alte simptome de boală: Dar haideți să ne aducem aminte teroarea la care 
am fost supuși, nu numai poporul nostru, Europa, America, Canada etc., cu 
certificatul, cu vaccinul, pleiada de doctori care au apărut și au început să spună: 
"vaccinul este eficace și este sigur". Măi fraților, haideți să nu o luăm razna. Și au 
fost doctori de renume, nu orice fel de medici, dar fără să aibă niciun argument 
științific. În fața pacientului tău, ca să ai curajul, tu ca medic, să îi introduci în 
organism o substanță care știi că ar putea să îi facă rău este iresponsabilitate, este 
nebunie.(…)”  

Or, față de aceste acuzații, susținute de titlurile afișate pe ecran privind ”noi decese în 
rândul vaccinaților” se poate constata că în emisiune nu este prezentat un punct de vedere 
al altui medic sau al autorităților care au gestionat efectele pandemiei și care au susținut 
vaccinarea ca metodă de prevenție a unei boli infecțioase, de reducere a numărului 
victimelor afecțiunilor induse de virus.  

Astfel, în lipsa unui punct de vedere în opoziție, eventual al unui medic care să fi 
susținut vaccinarea, din conținutul emisiunilor rezultă fără echivoc că aceasta  nu este 
indicată și corectă ca metodă de prevenție, întrucât ea a fost o manipulare la nivel global 
pentru obținerea unor foloase financiare, ”o greșeală” , ba chiar o cauză, cu bună știință, a 
morții subite a mai multor persoane sănătoase.   
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De asemenea, un mod identic de prezentare a informațiilor acuzatoare a fost 
constatat în cadrul ediției din 29 decembrie 2022 a emisiunii ”Culisele statului paralel”, 
respectiv: 

Diana Iovanovici Șoșoacă: Nu v-ați săturat de filmele acelea inventate… 
Anca Alexandrescu: Păi așa și cum adică? Ce să înțeleg acum? Că ne 

îmbolnăvesc conștient? Ca să zic așa… 
Luis Lazarus: Voit, da. 
(rep. 03:50, S7) Diana Iovanovici Șoșoacă: Domne, voi plecați de la o premisă 

eronată. Voi discutați de o boală. Nu există boala! Punct. Unde este gripa? 
Florin Constantin Durgheu: Există virusul. 
Diana Iovanovici Șoșoacă: Viruși sunt cinci milioane de viruși, zece milioane de 

viruși… 
Florin Constantin Durgheu: Așa este. 
Diana Iovanovici Șoșoacă: Terminați-vă să vă mai duceți după fentă. Era un cântec 

acum câțiva ani: Ce bine îmi pare că ai luat țeapă. Da, cam așa ceva. Eu nu mă bucur, 
dar îmi aduc aminte când Luc Montagnier, laureat al premiului Nobel, spunea: nu vă 
vaccinați pentru că între 3 și 5 ani veți începe să muriți pe capete. Slavă Domnului că 
în România am fost destui de convingători, care am oprit populația să se vaccineze. 
Pentru că nu poți să pui populația să se vaccineze cu un vaccin experimental. Eu nu 
v-am spus lucrurile astea din capul meu. Sunteți la un clic distanță de orice 
informație. În 10 februarie 2021, am fost unicul parlamentar care a ieșit la tribună și v-
a prezentat efectele adverse ale vaccinului Pfizer, luate de pe site-ul EMA. Nu le-am 
inventat eu! Era doar un clic distanță. Am fost înjurată, am fost insultată, am fost 
marginalizată, am fost sancționată… 

Anca Alexandrescu: Efectele alea au ajuns acum la 9 pagini. 9 pagini!  
Diana Iovanovici Șoșoacă: Sunt mai mult de 9 pagini, sunt mai mult. Sunt peste 40 

de pagini de efecte adverse. Pentru ce nimeni nu a făcut testele normale când toți 
medicii, aceia cu coloană vertebrală, reali, medicii adevărați, care au fost sancționați de 
Colegiul Medicilor, (rep. 05:45, S7) de ce Colegiul Medicilor și marii medici cu fundații 
Balș, Nasta și așa mai departe, nu au solicitat să se facă testările normale când 
vaccinurile au nevoie de o perioadă de testare între 5 și 10 ani? Cum vii tu la mine să 
îmi spui că, în câteva luni de zile, pui pe piață un vaccin… Acum apare doamna 
Ursula Von Der Line, care ridică mânuțele așa și spune: păi nu am știut… Vine Pfizer-
ul și Moderna și spun în ditai Parlamentul European: păi am fost presați și trebuia să 
îl dăm.  

Luis Lazarus: De politicieni. De politicieni. 
Diana Iovanovici Șoșoacă: Ce ați dat voi? Ați dat moarte? Da, dar unde este 

responsabilitatea? Da, dar cu noi! Noi, cei care am luat atitudine de la început. Și nu am 
fost prostiți de nimeni. Pe mine e greu să mă prostești. Eu sunt fată de medic, am făcut 
și trei ani de școală sanitară. Și, spre deosebire de alții, am învățat și biologia de-a 
șaptea și anatomia de-a opta. Nu vă trebuia decât atât: cele două manuale și câteva 
pagini din ele ca să înțelegeți că totul este o mare minciună. Și vă mai trebuia să știți 
ceva. China este dictatură, nu voi avea niciodată încredere în China. De ce? China trebuie 
să preia puterea la nivel mondial și a și preluat-o. 

Anca Alexandrescu: Păi a preluat-o deja, doamna Șoșoacă.”  
Din analiza conținutului emisiunilor analizate Consiliul a constatat că, în susținerea 

acuzațiilor privind ”noi decese în rândul vacccinaților”, ori a efectelor adverse care în 3-5 
ani vor ucide toate persoanele vaccinate, nu au fost prezentate dovezi privind numărul 
efectiv al acestora, ori al persoanelor care acuză boli induse ca urmare a vaccinării, și 
nici puncte de vedere ale unor specialiști, care să permită publicului să evalueze 
corectitudinea acestor acuzații.  

Față de aceste aspecte, Consiliul a constatat încălcarea prevederilor legale ale art. 40 
alin. (1) din Codul audiovizualului care obligă radiodifuzorul ca, pentru respectarea 
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dreptului la propria imagine, să contacteze și să invite persoanele acuzate să 
intervină pentru a-şi exprima punctul de vedere, în situația de față, orice medic ce a 
susținut vaccinarea, ca persoană a cărei imagine a fost lezată de conținutul de natură 
acuzatoare difuzat.   

De asemenea, din modul de desfășurare al emisiunilor, Consiliul a constatat și 
încălcarea obligației impuse de dispozițiile art. 40 alin. (4), potrivit căreia, moderatorii 
programelor trebuie să solicite ferm interlocutorilor să probeze afirmaţiile acuzatoare, 
pentru a permite publicului să evalueze cât de justificate sunt acestea. 

În egală măsură, în raport de modul de desfășurare al emisiunilor analizate și al 
aspectelor constatate anterior, în speță, lipsa unui punct de vedere față de acuzațiile 
aduse unei categorii profesionale căreia îi era imputată uciderea ”vaccinaților” și a 
dovezilor care să susțină afirmațiile de natură acuzatoare făcute în cele două emisiuni, 
Consiliul a constatat și nerespectarea dreptului la informare al publicului, prin încălcarea 
de către radiodifuzor a obligațiilor impuse de dispozițiile art. 64 alin. (1) din Codul 
audiovizualului.  

Astfel, Consiliul a constatat că în cadrul emisiunilor analizate nu a fost asigurată o 
distincție clară între fapte și opinii, întrucât acestea nu au prezentat judecăți de valoare 
ale invitaților și moderatoarei ci acuzații factuale, susceptibile a fi dovedite, lipsa 
dovezilor și a verificării informațiilor afectând implicit  imparțialitatea și corectitudinea 
acestora.  

Potrivit dispozițiilor legale, în virtutea dreptului fundamental al publicului la 
informare, furnizorii de servicii media audiovizuale trebuie să respecte următoarele 
principii: 

   a) asigurarea unei distincţii clare între fapte şi opinii; 
   b) informarea cu privire la un subiect, fapt sau eveniment să fie corectă, verificată 

şi prezentată în mod imparţial şi cu bună-credinţă. 
În raport de aceste considerente, ţinând cont de criteriile legale de individualizare 

a sancţiunii prevăzute la art. 90 alin. (4) din Legea audiovizualului,  precum și de faptul 
că radiodifuzorul a mai fost sancționat anterior cu somații publice și amenzi, pentru 
încălcarea acelorași prevederi legale din domeniul audiovizualului, membrii Consiliului 
au propus sancţionarea acestuia cu amendă în cuantum de 15.000 de lei. 

Supusă la vot, sancţiunea a fost adoptată cu respectarea condiţiilor de legalitate 
prevăzute de art. 15 din Legea audiovizualului. 

În temeiul art. 91 alin. (1) şi alin. (3) din Legea audiovizualului nr. 504/2002, cu 
modificările şi completările ulterioare, 

Consiliul Naţional al Audiovizualului adoptă următoarea 
 

DECIZIE: 
 

Art. 1 Radiodifuzorul  S.C. GEOPOL INTERNATIONAL S.R.L., licenţa audiovizuală 
nr. S-TV 303.4/17.01.2013 eliberată la 13.12.2022 şi decizia de autorizare nr. 1927.2-
1/31.05.2022 eliberată la 13.12.2022 pentru postul de televiziune REALITATEA PLUS, 
se sancţionează cu amendă de 15.000 de lei pentru încălcarea prevederilor art. 40 alin. 
(1) și (4) și art. 64 alin. (1) lit. a) și b)  din Decizia nr. 220/2011 privind Codul de 
reglementare a conținutului audiovizual, cu modificările și completările ulterioare (Codul 
audiovizualului).                                                                                                                                     

Art. 2 În conformitate cu prevederile art. 93 alin. (3) din Legea audiovizualului, 
prezenta decizie poate fi atacată direct la secţia de contencios administrativ a curţii de 
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apel, fără a fi necesară formularea unei plângeri prealabile, în termen de 15 zile de la 
comunicare. 

Art. 3 Potrivit dispoziţiilor art. 93¹ alin. (1) şi (2) din Legea audiovizualului   
nr. 504/2002, cu modificările şi completările ulterioare, radiodifuzorul are obligaţia de a 
transmite pe post, în următoarele 24 de ore de la comunicare, sonor şi vizual, de cel 
puţin 3 ori, în intervalul orar 18.00-22.00, din care o dată în principala emisiune de ştiri, 
următorul text: 

 
“Consiliul Naţional al Audiovizualului a sancţionat cu amendă de 15.000 de lei 

postul de televiziune REALITATEA PLUS, întrucât, modul de prezentare a informațiilor 
privind  efecte secundare ale vaccinurilor anti-covid 19, ce au dat conținut discuțiilor în 
edițiile din 18 octombrie și 29 decembrie 2022 ale emisiunii ”Culisele statului paralel”, 
nu a fost unul conform dispozițiilor art. 40 și 64 din Codul audiovizualului ce 
reglementează obligațiile radiodifuzorului de asigurare a respectării  dreptului la imagine 
al persoanei și a dreptului la informare corectă a publicului. 

Conform prevederilor art. 40 din Codul audiovizualului, în virtutea dreptului la 
propria imagine, în cazul în care în programele audiovizuale se aduc acuzaţii unei 
persoane privind fapte sau comportamente ilegale ori imorale, acestea trebuie susţinute 
cu dovezi, iar persoanele acuzate trebuie contactate şi invitate să intervină pentru a-şi 
exprima punctul de vedere. De asemenea, moderatorii programelor au obligaţia să 
solicite ferm interlocutorilor să probeze afirmaţiile acuzatoare, pentru a permite 
publicului să evalueze cât de justificate sunt acestea. 

Potrivit dispozițiilor art. 64, în virtutea dreptului fundamental al publicului la 
informare, furnizorii de servicii media audiovizuale trebuie să asigure o distincţie clară 
între fapte şi opinii, iar informarea cu privire la un subiect, fapt sau eveniment să fie 
corectă, verificată şi prezentată în mod imparţial şi cu bună-credinţă.” 

 
Vă atragem atenţia că textul nu poate fi difuzat în calupuri de publicitate. 

 

 

 VICEPREȘEDINTE, 
  

                          VALENTIN-ALEXANDRU JUCAN 
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